
Celje - skladišče
D-Per

581/1981

5000000295,6 COBISS oVRELCI
Leteo IX — Št. 6 (95) GLASILO DELOVNE SKUPNOSTI ZDRAVILIŠČA ROGAŠKA SLATINA Junij 1981

Kazalci uspešnosti za obdobje 1970-80
TOZD ZDRAVILIŠKA 

DEJAVNOST

Zdravstvo
V priloženih tabelah so koli

činski kazalci za obdobje 10 let. 
Zdravniški pregledi so porasli v 
10 letih od 22.524 pregledov na 
38.234. Indeks 80:70 je 170, 
kar pomeni 7% letno rast.

Ure zdravnikov so porasle od 
9.538 ur na 17.961. Indeks je 
188, poprečna letna rast v 10- 
letnem obdobju je 7,4 °/o. Ure 
so torej naraščale hitreje kot 
promet.

Fizioterapevtski postopki so 
se povečali od 116.663 na 
254.010 postopkov. Indeks po
večanja 80:70 je 218 in pred
stavlja 9% poprečno letno rast.

Ure fizioterapije so porasle z 
indeksom 208 — poprečna let
na rast 8,5 %. Produktivnost je

porasla, saj so ure fizioterapije 
v počasnejšem porastu kot po
stopki.

Skupne ure zdravstvene eno
te so porasle z indeksom 167, 
poprečna letna rast 6%.

Gostinstvo
Dosežene nočitve predstavlja

jo osnovo za temeljno organiza
cijo Zdraviliška dejavnost. V ob
dobju 1970—1980 so porasle 
za 56%, kar predstavlja 5% 
poprečno letno rast. Pri tem be
ležimo največji porast v letu 
1975, ko je pričel z obratova
njem hotel Donat.

Ure hotelskega dela so pora
sle z indeksom 184 ali 7% po
prečno letno rastjo. Ta podatek 
kaže, da so ure poprečno letno 
naraščale za 2 % hitreje kot no
čitve. Delno je razlog tudi višja 
kategorija hotela Donat in mo
dernizacija nekaterih hotelov, ki

zahtevajo kvalitetnejše storitve; 
to pa pomeni tudi več ur.

V restavracijskem delu so ure 
porasle z indeksom 145 ali po
prečno letno rastjo 4,3. To je 
ugoden podatek in kaže na po
večano produktivnost, po drugi 
strani pa je bilo v tej dejavnosti 
pomanjkanje kadra, kar je delno 
tudi razlog za manjši porast de
lovnih ur.

Sorazmerno s porastom dose
ženih nočitev so se večali tudi 
ostali iztržki v gostinski dejav
nosti. Iztržke je sicer težko me
riti s poprečno letno rastjo, ker 
na finančno povečanje vpliva tu
di povečana cena.

Tako so panzionske cene v 10 
letih porasle za 692 %, kar 
predstavlja 25,4% poprečno let
no rast. (Od 50,30 din dnevni 
penzion v letu 1970 na 398,45 
din v letu 1980.)

Referendum je uspel
Dne 15. 5. 1981 je bil izveden referendum o sprejmu samoupravnega sporazuma o združe

vanju in uporabi sredstev za stanovanjsko izgradnjo in določitvi skupnih enotnih osnov za prido
bitev stanovanjske pravice in posojil za izgradnjo ali nakup zasebnih stanovanj ter pravilnika o 
reševanju stanovanjskih potreb delavcev v Zdravilišču. Za tozda 1 in 3 je bil referendum v re
stavraciji Pošta, Polnilnica pa ga je speljala v svoji avli. Glasovanje na referendumu je potekalo 
od 6. do 14. ure.

Doseženi so bili naslednji rezultati:
Samoupravni sporazum o združevanju in uporabi sredstev za stanovanjsko izgradnjo
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TOZD 1 Zdrav. 113 103 91 85 75 16 14 2 2
Gost. 367 317 86 277 75 36 10 4 1

TOZD 2 Polnil. 189 162 86 136 71 20 11 6 4
TOZD 3 115 112 97 91 79 16 14 5 4
DS Skupne sl. 113 99 88 90 80 6 5 3 3
Skupaj 897 793 88 679 76 94 10 20 2

Pravilnik 0 reševanju stanovanjskih potreb 
TOZD 1 Zdrav. 113 103 91 84 74 17 15 2 2

Gostin. 367 317 86 276 75 34 9 7 2
TOZD 2 Polnil. 189 162 86 140 74 22 12
TOZD 3 115 112 97 90 79 16 14 6 4
DS Skupne služ. 113 99 88 89 79 4 4 6 5
Skupaj 897 793 88 679 76 93 10 21 2

Mikša Darinka ==

Izvenpenziionska potrošnja je 
odvisna od dosežene nočitve in 
je prav tako porasla v sorazmer
ju z nočitvami.

Skupne ure temeljne organiza
cije kot celote so se povečale za 
58 %, kar pomeni 5,5% po
prečno letno rast.

TOZD POLNILNICA

Polnilnica je napolnila leta 
1970 21 milijonov steklenic mi
neralne vode in 358.681 kg pli
na CO2. V letu 1980 je bila pol
nitev skupno z brezalkoholno 
pijačo Trimvit 35,6 milijona ste
klenic, kar pomeni povečanje za 
68 %. Če ločimo mineralno vo
do, je bila poprečna letna rast 
pri polnitvi mineralne vode 4 % 
in poprečna letna rast polnitve 
Trimvita (4 leta) 90%.

Plina CO2 smo napolnili v le
tu 1980 1,880.100 kg, kar je 
442 % več kot v letu 1970 in 
pomeni to 20% poprečno letno 
rast.

Navedena polnitev je bila rea
lizirana v letu 1970 ob 232,207 
urah v letu 1980 pa ob 298.649 
urah. Indeks povečanja je 129, 
kar pomeni 2,9% poprečno 
stopnjo rasti. Podatek je ugo
den in pomeni povečano pro
duktivnost, ker so ure narašča
le počasneje kot proizvodnja. 
Povečana produktivnost se kaže 
tudi v podatku, ko primerjamo 
koliko litrov je bilo napolnje
nih na 1 uro polnilnice, kjer je 
razvidno, da smo v letu 1970 
napolnili na 1 uro 225 litrov, v 
letu 1980 370 litrov pijače in 
plina CO2 v letu 1970 na uro 
43,7 kg, leta 1980 pa 80,7 kg.

DS SKUPNE SLUŽBE

Skupne službe opravljajo fi
nančne, komercialne, kadrovske 
in pravne posle za temeljne or
ganizacije. V letu 1970 je bilo 
v skupnih službah opravljenih 
107.429 delovnih ur, v letu 
1980 pa 193.054 delovnih ur. 
Indeks povečanja je 180 in po
meni 6,8% poprečno letno rast.

Po skupinah je največji po
rast pri komercialni službi. In-

(Nadaljevanje na 2. strani)
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NNNP 80-81
Nič nas ne sme presenetiti. To je geslo naših priprav 

na vseljudski odpor proti zunanjemu in notranjemu so
vražniku, prav tako pa se pod tem geslom pripravljamo 
za delo ob naravnih in drugih nesrečah.

V naši delovni organizaciji smo na tem področju na
redili naslednje: Usposobili smo večje število naših de
lovnih ljudi za nošenje orožja, za nudenje prve medicinske 
pomoči in pripravili vso dokumentacijo, ki je potrebna za 
izvajanje akcij s tega področja. Skoraj v vsaki delovni 
skupini imamo ljudi usposobljene za nudenje prve medi
cinske pomoči z opravljenim 20—80-urnim tečajem prve 
medicinske pomoči. Vse naše objekte smo pregledali in 
ugotovili, da smo dokaj dobro protipožarno zaščiteni in 
opremljeni. Ugotovili smo tudi pomanjkljivosti, katere pa 
bomo v najkrajšem možnem času odstranili. Naše delavce 
redno vsako leto poučujemo o varnosti pri delu in protipo
žarni zaščiti.

Tako pripravljeni smo letos pričakali zaključek akcije 
NNNP 80/81. Letošnja akcija je imela poleg tega, da se 
ugotovi pripravljenost za odpor proti sovražniku in delo
vanje enot civilne zaščite, namen ugotoviti tudi, kako 
imamo usklajene sezname pripadnikov narodne zaščite, 
civilne zaščite in ostalih v okviru krajevne skupnosti, de
lovnih organizacij in občinskih organov.

Akcija NNNP 80/1 se je pričela 16. 5. 1981 ob 5.35 
zjutraj. Takoj smo lahko ugotovili, da imamo urejen 
sistem obveščanja, saj so se komiteji za SLO in DS izredno 
hitro sestali in začeli delovati po svojih načrtih. Takoj sta 
bili aktivirani narodna zaščita in civilna zaščita. Narodna 
zaščita je zavarovala vse pomembne objekte v naši delovni 
organizaciji in postavila opazovalce, ki so redno obveščali 
komiteje o dogajanjih na območju Zdravilišča in v okolici.

Civilna zaščita je aktivirala tehniško enoto in enoto 
prve medicinske pomoči. Obe enoti sta bili v pripravlje
nosti ves čas akcije.

Na našem področju je bil pripravljen naslednji potek 
akcije: pripravljenost, neposredna vojna nevarnost, vojno 
stanje (letalski napad, bombardiranje, gašenje požarov in 
reševanje iz ruševin), evakuacija ljudi in sredstev, zase
denost področja — okupacija, napad naših teritorialnih 
enot na sovražnika in osvoboditev. V večini teh aktivno
sti smo mi sodelovali le fiktivno (z izdelavo načrtov za 
posamezne aktivnosti) in to zato, da ne bi vznemirjali na
ših gostov.

Na koncu lahko ugotovimo, da so vsi komiteji za SLO 
in DS ter ostali štabi v naši delovni organizaciji delovali 
odlično. Ni bilo primera, da bi pripadnik narodne zaščite 
ali civilne zaščite odklonil poziv in se akcije ne udeležil. 
Po grobih ocenah je iz Zdravilišča sodelovalo v akcijah, ki 
so se odvijale pri nas, okrog 150 zaposlenih ker smo kli
cali k sodelovanju res najpotrebnejše število ljudi. Večje 
število naših delavcev pa se je udeležilo izvajanja akcij 
krajevne skupnosti.

KONČNA UGOTOVITEV
Akcija je pri nas bila uspešna in lahko vsem sodelu

jočim damo priznanje za vestno delo v pripravah in izva
janju akcije. Naša naloga pa je, da se tudi v bodoče pri
pravljamo in usposabljamo za delovanje v miru in nepo
sredni vojni nevarnosti.

J. H.

(Nadaljevanje s 1. strani)
deks povečanja je 193. Popreč
na letna stopnja rasti za 10-letno 
obdobje znaša 7 °/o. Vsekakor pa 
glede na povečan obseg prodaje 
v obeh temeljnih organizacijah 
in spremembe v vodenju računo
vodstva in ostalih evidenc, po
večanje teh služb ni preseglo 
normalnega, ki ga obseg dela 
zahteva. Od leta 1976, 1977 so 
opravljene ure celo v rahlem 
upadanju. <

TOZD VZDRŽEVALNA 
DEJAVNOST

vzdržuje objekte temeljne or
ganizacije Zdraviliška dejavnost 
ter zelene površine v ožji oko
lici Rogaške Slatine. Opravlja 
tudi dela po naročilu za Polnil
nico in zunanje naročnike. V le
tu 1970 je bilo v tej temeljni 
organizaciji opravljenih 169.994 
delovnih ur, v letu 1980 pa 
205.638 delovnih ur. Indeks po
večanja je 120 in pomeni 2,2%

poprečno letno rast. Če pogle
damo skupine znotraj temeljne 
organizacije je v enoti Park — 
Vrtnarija skoraj enako število 
ur, saj je indeks 1980:1970 100 
in pomeni, da se v tej skupini, 
kljub povečanemu delu zaradi 
hotela Donat (cvetlice po hote
lu) obseg ur ni povečal.

Največje povečanje je pri sku
pini gradbenikov, kjer je indeks 
povečanja 167 in pri kovinarjih, 
kjer je indeks povečanja 141.

V sklopu Vzdrževalne dejav
nosti obratuje tudi pralnica, ki 
opravlja storitve za vse hotele 
in restavracije in tudi za zuna
nje odjemalce. V letu 1970 je 
pralnica oprala 418.665 kg peri
la in imela opravljenih 39.320 
delovnih ur. V letu 1980 je bilo 
opranega 861.996 kg perila — 
indeks povečanja 206 in oprav
ljenih 46.991 delovnih ur — in
deks povečanja 120. Na 1 uro je 
bilo v letu 1970 opranih 10,6 kg 
perila, v letu 1980 pa 18,3 kg. 
Produktivnost je torej porasla.

DOGODKI V AR 
KOSOVO

V preteklih treh mesecih smo 
se soočali z izbruhom naciona
lističnih in iredentističnih pro
vokacij, ki jih je zanetila skupi
na sovražnih protisamoupravnih 
elementov, inspiriranih iz sosed
nje LR Albanije. V svojo proti- 
ljudsko raboto jim je žal uspelo 
pritegniti nekaj študentovske in 
šolske mladine.

Nastopali so surovo in brez
obzirno. S protiljudskimi gesli 
in brutalnim razbijanjem so tep
tali naše najvišje vrednote, kot 
so bratstvo in enotnost vseh na
rodov in narodnosti samouprav
ne in neuvrščene Jugoslavije, 
predsednika Tita in druge like iz 
naše socialistične revolucije.

Sestanki ZKJ in drugih poli
tičnih organizacij na vseh ravneh 
so izbruh ožigosali kot sramotno 
in zahrbtno početje šovinizma 
najhujše vrste. Išče se odgovor 
na vprašanje: Kako in zakaj? Še 
nedokončen, vendar resnici zelo 
blizu bi bil odgovor o posledi
cah brezbrižnega in oportuni
stičnega ravnanja tamkajšnjih 
organiziranih družbenopolitičnih 
organizacij do celega spleta po
samičnih manjših protiljudskih 
in iredentističnih dogodkov, ki 
so se že večkrat poprej pojavlja
li v tej pokrajini. Budnost in 
pravočasna akcija teh sil sta po
vsem zatajili. To je neoprostlji
va politična napaka, ki terja os
tre konsekvence in odgovornost 
vseh tistih, ki so iz malomarno
sti ali pa iz drugih nagibov opu

stili protiakcijo in že v kali za
trli razplamtitev.

Kasnejši razplet je potrdil 
sum, da je žarišče tega tlelo v 
sosednji Albaniji in se neovira
no, da ne rečemo pred očmi na
ših organov, prenašalo na Ko
sovo.

Kako so smeli poučevati na 
univerzi profesorji iz Tirane 
(prevažali so jih celo z avioni), 
ko vendar vemo, da je nam ne
naklonjeno albansko vodstvo še 
edini malikovalec Stalina v sve
tu. Albansko vodstvo je bilo 
med pobomiki, ki so najvulgar- 
nejše izvrševali zloglasno resolu
cijo Informbiroja. V odnosu do 
SFRJ so še danes na teh pozi
cijah, ki jih je ostali socialistič
ni svet zavrnil.

Kako so mogli gostitelji v Pri
štini pristati in se ukloniti želji 
gostov iz Albanije s tem, da so 
na suverenem ozemlju SFRJ pre
krivali sliko predsednika Tita, ki 
je bila izobešena v sejni dvora
ni? Albansko vodstvo je redko 
v svetu in edino med sosednimi 
državami, ki ni izrazilo sožalja 
ob smrti predsednika Tita in se 
tudi ni udeležilo njegovega po
greba. Sprto je s celim svetom. 
Za varnost svojih meja se ima 
v dobršni meri zahvaliti dobro
sosedski politiki naše države. To 
dejstvo so že ob nekaterih pri
ložnostih priznali. Soglašajo tu
di z našo neuvrščeno politiko v 
svetu.



Ob dogodkih se odpirajo še 
vprašanja socialno ekonomskih 
zvrsti. Naši Kosovčani zelo do
bro poznajo nizek življenjski 
standard v LR Albaniji, nizke 
zaslužke delavcev, pomanjkanje 
blaga za široko potrošnjo, z za
konom prepovedane kakršnekoli 
veroizpovedi in stike z inozem
stvom. Obstajajo pa prisilna 
delovna taborišča in policijske 
torture nad osumljenci po vzor
cu Stalinovih enkavedejevcev iz 
njegovega najbolj mračnega ob
dobja. Razlika v plači med uni
verzitetnim profesorjem in deni
mo tovarniškim delavcem je mi
nimalna. Najvišja oblast je v ro
kah partije, vojske in državne 
birokracije — vsem pa načeljuje 
nezmotljivi (tako zatrjujejo) vo
ditelj Enver Hodža.

Tuji poznavalci razmer na Ko
sovu, ki jih primerjajo z razme
rami v Albaniji ne najdejo lo
gičnega odgovora za početje ko
sovskih zanesenjakov. Svojemu 
ljudstvu hočejo vsiliti vladavjno 
državne absolutistične vladavine 
in birokracije, brezpravja, oro
panje človečanskih pravic in so
cialno stanje na stopnji kolektiv
ne revšččine. Očitno prevladuje
jo pri njih emocionalni in ne 
racionalni premisleki pri vredno
tenju socialnega stanja pri nas z 
onim v LR Albaniji.

V teh kritičnih dneh smo či- 
tali o astronomskih zneskih, ki 
jih je naša samoupravna skup
nost namenjala tudi za nerazvito 
pokrajino Kosovo. Prav je tako. 
Tako bo tudi vnaprej. Vendar 
pa ne brezpogojno. Upravičeno 
zahtevamo, da nam bodo polaga
li obračune o tem, koliko so z 
naložbami v gospodarske inve
sticije odprli novih delovnih 
mest, kako izkoriščajo naravne 
vire in proizvodnjo oplemenju- 
jejo z višje kvalificiranim zna
njem, kako se šola mladina in 
kako bodo naložbe povrnili.

Narode Kosova, po zadnjem 
štetju jih je več kot poldrugi 
milijon,' sestavljajo Albanci, Sr
bi, Muslimani, Črnogorci, Turki 
in še nekateri. Ramo ob rami 
so z drugimi jugoslovanskimi na
rodi plačali v NOB visoko ceno 
za svobodo. Velika večina med 
njimi pa obsoja razbijače in ire
dentiste. Želi si tvornega sožitja 
v enakopravni skupnosti jugo
slovanskih narodov in narodno
sti. Kosovo je dodatna preizkuš
nja v mozaiku različnih drugih, 
ki smo jim bili priča v dinamič
nem povojnem življenju pri nas. 
Naj nam bo dober nauk za večjo 
mobilizacijo budnosti in akcijo 
še preden se nacionalizem raz
plamti.

Sč.

Realizacija mineralne vode članic 
poslovne skupnosti za mesec 

april 1981
ZA ČAS JANUAR—APRIL 1980/1981

ORGANIZACIJA i Indeks

1. »Radenska«
2. »Bukovička Banja«
3. »Rogaška«
4. »Vrnjci«
5. »Jamnica«
6. »Milan Toplica«
7. »Palanački kiseljak«
8. »Sarajevski kiseljak
9. »Pelisterka«

10. »Skopljanka«
11. »Terme Lipik«
12. »Minakva«
13. »Križevci«
14. »Heba«
15. »Klokot«
16. »Vitinka«

52.652 52.420 99,56
32.829 32.627 99,38
10.278 9.681 94,19

8.780 7.720 87,93
20.199 21.147 104,69

4.508 4.474 99,25
3.393 2.869 84,56
4.945 5.395 109,10
2.159 1.816 84,11

890 660 74,16
6.085 6.449 105,98

910 855 93,96
334 349 104,49

5.784 5.342 92,36
1.679 982 58,49
1.898 2.367 124,71

SKUPAJ: 157.323 155.153 98,62

(Vir: Bilten skupnosti št. 6/81)

Samozaščita 
pa taka...

Pogosto sicer pravimo, da je 
varnostno-politični položaj pri 
nas dober, ugotovitve varnost
nih organov in inšpekcij na po
dročjih pa vendarle ne dovo
ljujejo nikakršnega samozado- 
nju o družbeni samozaščiti, in 
voljstva. Prevečkrat se pokaže, 
da navkljub govorjenju in pisa- 
splošnemu ljudskemu odporu 
ljudje še vedno ne vedo natanč
no, kakšna je vloga posameznih 
sestavin znotraj tega, tudi za 
sindikat pomembnega podro
čja.

Ne samo nezadovoljiva ob
veščenost in pomanjkljivo po
znavanje, tudi konkretnega sa
mozaščitnega in varnostnega 
ravnanja je ponekod premalo, 
drugače varnostni organi in 
pristojne inšpekcije ne bi našle 
tega, kar so.

Z gotovostjo lahko rečemo, 
da je osemdesetim odstotkom 
okvar, požarov, nesreč, in še 
bi lahko naštevali, botrovala 
malomarnost, neprevidnost in 
neizpolnjevanje delovnih dolž
nosti oziroma nespoštovanje 
norm in pravil. Torej je druž
bena samozaščita tu padla na 
izpitu.

Za nas so posebej zanimivi 
in zaskrbljujoči podatki o sta
nju v organizacijah združenega 
dela. V posameznih preverja
njih so zadolženi na primer 
ugotovili, da tisti, ki so za
dolženi za varovanje premože
nja in objektov, to svoje delo 
često opravljajo nevestno in 
neodgovorno, odkrili so za
skrbljujoče veliko število po
klicnih voznikov, ki so bili že 
v zgodnjih jutranjih urah pod 
vplivom alkohola. V organiza
cijah, ki se ukvarjajo s trans
portno dejavnostjo, so ugoto
vili, da je dohodek često pred 
varnostjo, da veliko preveč vo
zil ni tehnično brezhibnih, voz
niki pa so preobremenjeni. Po
nekod so bile blagajne čez noč 
odklenjene, lahko vnetljive 
snovi so bile neustrezno uskla
diščene, in še in še. Notranje 
kotrole kot da ni. Pa ne samo 
to. Ko so iskali krivce, se je 
vsa stvar čestokrat ustavila pri 
delavcih — tu pa nekaj ni v 
redu. Poslovodni organi in de

lovno zadolženi posamezniki 
za določena (v teh primerih 
pomembna) področja doslej — 
obveznostim ustrezno — za 
svoje (ne)izpolnjevanje niso tu
di odgovarjali. Ali drugače 
(ne)krivde niso ugotavljali, to
rej osebne odgovornosti (razen 
ko je šlo za delavce) nismo do
volj uveljavili. S tem pa je nuj
no treba prenehati, in tako bo
do v prihodnje ukrepali tudi 
varnostni organi.

Ali so zaostreni pogoji po
slovanja in gospodarjenja vzrok 
za lanskoletno povečanje (za 
desetino) gospodarskega kri
minala, še ni povsem jasno, po
membno pa je, da smo v pre
teklosti preveč dopuščali rav
nanje, ki ni bilo v mejah za
konskih predpisov in moralnih 
norm, je pa zagotavljalo po
slovno uspešnost. Tako početje 
je bilo ponavadi kronano z us
pehom, podira pa cel sistem 
odnosov in pravil v ekonom
skem sistemu in je zaradi te
ga tudi družbeno škodljivo. 
Tudi tu se samozaščita ni iz
kazala, pa čeprav morebitnim 
višjim osebnim dohodkom na
vkljub.

Poslej bo treba — ob ne 
povsem jasnih prekinitvah de
la, strojelomih in širjenju ne- 
samoupravnih predlogov za re
ševanje določene problematike 
— stvari malo bolj vzeti pod 
drobnogled, tudi zaradi suma, 
da gre za organizirano početje.

Kaj je še mogoče storiti? 
Zakaj bi na primer na tisoče 
prostovoljnih gasilcev gasilo 
samo požare, ko pa je mogoče 
tudi preventivno delovati in 
opozarjati na možne vzroke po
žarov!

In ne nazadnje: pozornost 
ob poslovnih stikih s tujci — 
kupcev in trgovcev vedno ne 
zanimajo samo poslovne stva
ri ali lepote naše domovine — 
ki pozorno prisluhnejo vsemu 
v zvezi z aktualnim ekonom
skim in političnim položajem.

(Zelene inform. RO ZSS)
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ČASTITLJIVI VANDELBAN

BURI DUHOVE
Zadnje čase se je razvnela 

enostranska razprava o usodi 
razpadajočega sprehajališča iz 
19. st., ki stoji sredi zdraviliško 
hotelskega kompleksa. Bistvo 
problema je v tem, da ga je Za
vod za spomeniško varstvo v 
Celju 1. 1964 uveljavil kot grad
beni spomenik 1. kategorije, ki 
ni bil pravočasno obnovljen in 
vkomponiran v presnavljajoče se 
gradbeno in funkcionalno struk
turo, pa je sedaj tak, da kazi in 
ovira razvoj zdravilišča in nje
govo ureditev, ogroža ljudi — 
in buri nove razprave o njegovi 
usodi.

STANJE IN VRSTA TEGA 
»SPOMENIKA«

To je pokrito sprehajališče — 
na stebrih, nekako po antičnih 
zgledih, v bistvu dolga lopa, ka
tere konstrukcija je lesena, les 
pa ometan z malto in to je bilo 
zidarsko lepo obdelano (po na
črtih arhitekta) in poslikano (or
namentalna slikarija oboka). 
Takšno pa ni bilo samo spreha
jališče; namesto prvotne lesene 
zaščite nad prvim vrelcem so 
tam postavili enako konstrukci
jo in jo enako obdelali. Ta ob
jekt danes še stoji, je ohranjen 
in vzdrževan ter lahko kaže ure
ditev zdravilišča tiste čase in 
arhitekturno-slikarske dosežke
tudi še naprej. Sprehajališče je 
nekoliko odmaknjeno, je na ro
bu parkovne ureditve in so ga 
oklenili novi objekti. Toda, to 
še ni vsa podoba stanja.

Lopa na stebrih s prepihom je 
bila koristna ob slabem vreme
nu, a nič več. Sčasoma so ob 
njej postavili vrsto trgovinic in 
sprehajališče je postalo zdravili
ška tržnica. Kakor je bilo to te
daj koristno, pa je spremenilo 
značaj in arhitekturo sprehajali
šča in v prostoru Rogaške Sla
tine je ustvarilo drugačno teži
šče obiskovalcev. Saj so gostje 
tisti, zaradi katerih je zdravili
šče, mar ne? In ko se je po os
voboditvi zdravilišče začelo raz
vijati, so pač prišle nove zahte
ve. Ne prvič. Zdraviliški dom, 
ki so ga zgradili 1. 1813, so že 
čez nekaj desetletij porušili in 
ustvarili novo prostorsko razpo
reditev, prvotno klasicistično 
ureditev parka so preuredili v 
novobaročnem stilu itn. Marsi
kaj starega v zdravilišču ni mo
glo ostati, zlasti ne hidroterapi
ja, ne vsi objekti za goste, zgra
diti pa so morali nove in stare 
notranje preurediti, na zunaj pa

obnavljati. Po osvoboditvi se je 
tudi že moralo marsikaj spreme
niti, kajti tedaj, ko se je prvič 
postavilo vprašanje sprehajali
šča, je imelo zdravilišče pol 
manj gostov, kakor jih ima se
daj.

OBJEKT JE HUDO RAZR- 
VAN

Nihče ne more očitati, da 
Zdravilišče ali krajevna skup
nost nimata smisla za ohranja
nje dediščine in za novo kom
poniranje z upoštevanjem stare
ga. Idejni projekt za nov hotel 
(Donat) v letu 1973 je predvi
deval vključitev sprehajališča v 
novo ureditev (povezavo med 
hotelom in zdraviliškim domom 
in pivnico in novimi vrelci vo
de). Toda zasukalo se je nekoli
ko drugače. Ko so odstranili 
»trgovinice« (barakarijo), se je 
pokazalo, da bi za takšno reši
tev morali sprehajališče rekon
struirati in povsem prenoviti. 
Strokovnjaki, ki so dovolili od
stranitev trgovinic, menijo, da 
se je šele tedaj izkazalo, da so 
bile organsko povezane s spre
hajališčem tudi v gradbenem po
gledu. Tako ali drugače, nov ho
tel je zrasel in že vrsto let spre
jema goste, ki se morajo umika
ti skazi pred njim.

Ko so 1. 1975 pregledali, sle
čeno sprehajališče, so ugotovili, 
da je slabše, kakor so mislili. 
Stoštirideset let stoji na vlaž
nem, pa so oblečeni stebri zače
li trohneti, les razjedajo črvi, 
omet je odpadel, obok in ostreš
je bi se že sesulo, če ga ne bi 
pred leti pokrpali. Po mnenju 
izvedencev bi morali popolnoma 
spremeniti sedanji način teme
ljenja, menjati celotno nosilno 
osnovo, postaviti betonske nosil
ne stebre in nanje nasloniti, kar 
je ostalo starega, seveda vse pre
novljeno. Pa kaj je tako zname
nitega na tem sprehajališču, da 
je edinstven gradbeni spomenik 
1. kategorije? Prvič, imamo tak 
objekt nad prvim vrelcem vo
de. Za gradbeno dokumentaci
jo ta povsem zadošča. Na spre
hajališču ni nič monumentalne
ga, tudi na nikogar ne spomi
nja. Bil pa je del življenja zdra
vilišča svojega časa in ko so mu 
vzeli trgovinice, se je pokazalo, 
kaj je. Drugič, njegova prenova 
bi zelo veliko stala, ne bil bi 
več, kar je bil, vsekakor pa ne 
bi bil koristen tam, če ne bi 
imel nove vloge. Kakšno? V no
vo zasnovo bistveno povečanega

zdravilišča se ga več ne da ra
cionalno vključiti. Svoj čas smo 
razmišljali, da bi ga le ohranili 
kakšno tretjino — samo zaradi 
spomniškovarstvenih zahtev, pri
varčevana sredstva pa namenili 
raje za obnovo kakšnega druge
ga resnično zgodovinskega spo
menika. V tem času se je obno
vil Knežec in ves čas želimo, da 
bi na tem mestu v Rogaški Sla
tini postavili spomenik Borisu 
Kidriču. Do dogovorov pa ni 
prišlo, ne po krivdi zdravilišča. 
Tretjič pa, ugotavljajo strokov
njaki, taka izvedba, kot jo kaže 
sprehajališče, v 19. stol. ni bila 
prav nič izjemna! Poznamo vrsto 
domov, tudi delavskih, ki so 
imeli leseno konstrukcijo in na 
štukaturo omet. Res niso imeli 
kolon po antičnih zgledih, toda 
lahko bi bili poleg Templa v 
Rogaški Slatini gradbeni spo
menik.

Zdravilišču Rogaška Slatina 
in delegatom v krajevni skup
nosti, v občinski skupščini ali 
samoupravnih interesnih skup
nostih ni mogoče očitati, da niso 
z razumevanjem usmerjali razvi
janje novega in z upoštevanjem 
starega. Toda vse staro ne more 
ostati in novo je organsko pove
zano s starim, kolikor to zmo
rejo načrtovalci in strokovni iz
vajalci. Tudi veta ne moremo 
postaviti za vse staro; upošte
vati moramo naravne in druž
bene zakonitosti razvoja. Roga
ška Slatina je predvsem zdravili
šče, zdravilna voda je bistvo 
njenega življenja v tem delu — 
seveda ima tudi druge gospodar
ske dejavnosti, toda v novejšem 
obdobju ima zdravilišče bistve
no razširjeno funkcijo in dejav
nost. Danes ima svoj terapevtski 
center na medicinskih osnovah, 
pravi sanatorij, bi rekli. Novi 
vrelci, novi zdraviliški in hotel
ski objekti, ki so in bodo zrasli, 
bogatijo tisto, kar že obstaja. S 
tega pogleda bi odstranitev 
sprehajališča pomenila obogati
tev prostora in ko bo tam stal 
pravi spomenik, bo to res na 
nekaj opozarjalo domačine in 
goste.

PONAREDEK NE BI BILA 
REŠITEV

Kaj se da storiti s sprehajali
ščem? Ali naj ga z novim mate
rialom in s simboličnimi dvema, 
tremi kolonami, postavimo nad 
povezavo med hotelom in zdra
viliškim domom? Bi to ne bilo

cepljenje stare veje na mlado 
drevo? Ali naj ga (del) presta
vimo nekam drugam, morda v 
tehniški muzej (ali ne bi tam 
kazil tiste arhitekture gradu?). 
Ali pa se mu z življenjsko logi
ko odpovemo, ker tam in tak 
ostati ne more. Za denar, ki bi 
ga terjala prenova, lahko Roga
ška Slatina dobi kaj drugega, 
koristnejšega. Nič zgodovinskega 
ni na njem; tisti zgodovinski za
četek je pri prvem vrelcu in nad 
njim je tak arhitekturno-gradbe- 
ni spomenik iz 19. stol.

Strokovnjake prosimo, naj 
nam ne očitajo laično neprizade
tost in slabo presojo. Skupščina 
občine je sprejela 1. 1969 urba
nistični načrt in v njem upošte
vala varovanje sprehajališča kot 
spomenika. Kaj pa naj bi druge
ga naredila; načrt so izdelali ur
banisti, boljšega ni bilo in z 
njim so soglašali ljudje in v 
skupščini. Zdaj pa delamo že no
ve urbanistične načrte: terja jih 
življenje, terjajo še nova načela 
varstva okolja in varstva ljudi, 
gradimo nove objekte in z nji
hovo pojavnostjo spreminjamo 
prejšnje stanje, mnogo smo tu
di med tem časom spoznali in 
se dogovorili. Zato pač terja živ
ljenje verifikacijo vsaj nekaterih 
predlogov strokovnjakov za va
rovanje naravne dediščine, druž
beno poleg strokovne verifikaci
je, in jo opravičuje, če bo novo 
stanje bogatejša dediščina tudi 
za naslednje rodove. Saj ni, kar 
je vrednega, nastajalo samo do
slej.

Navsezadnje pa je v celi zgod
bi še en nauk. Verjetno bi bili 
predlogi drugačni, če bi se pravi 
čas drugače dogovorili. Ko je I.
1975 odstranitev trgovinic in 
pregled stanja sprehajališča po
kazal, da to zdaj ni več tisti 
spomenik, temveč nevaren ob
jekt, ki kazi okolje in moti 
funkcionalnost prostora, je 1.
1976 krajevna skupnost predla
gala odstranitev objekta in za
čela ustrezen postopek. Tudi 
vrhovno sodišče Slovenije ga je 
že obravnavalo. Spisi pa še ved
no romajo iz predala v predal, 
povečujejo stroške, burijo nove 
razprave in, vprašajmo se, čiga
ve bodo posledice? Tu res niso 
podjetniški, zasebni in prestižni 
motivi, ki bi imeli korenine v 
Rogaški Slatini; morda jih ima
jo drugje in naj jih le pomete
jo. Tu govori življenje, ljudska 
logika, ki upošteva dediščino in 
dodaja novo.



Občni zbor turističnega 
društva Rogaška Slatina

Turistično društvo Rogaška 
Slatina deluje od leta 1953 da
lje in s svojim delovanjem po- 
kriva ožje in sirse Zdraviliško 
turistično območje Rogaške 
Slatine. V društvu je včlanje
nih 733 krajanov, v glavnem 
delavci iz Zdravilišča in odda
jale! zasebnih turističnih sob, 
nekaj jih je tudi iz vrst trgov
skih delavcev in ostalih prebi
valcev.

Udeležba na občnem zboru 
društva, ki je bil dne 29. 5. 
1981 ni bila najboljša, vendar 
pa kljub temu večja kot na 
preteklem zboru v letu 1978 
in na lanskoletni letni konfe
renci. Na občnem zboru smo 
pogrešali predvsem delavce 
komunale, prosvetne delavce, 
obrtnike in delavce uslužnost- 
ne dejavnosti na našem območ
ju, na splošno vse tiste, ki so 
posredno ali neposredno vklju
čeni v zdraviliško turistično 
dejavnost našega zdravilišča. 
Zbora so se udeležili predvsem

delavci Zdravilišča in oddajal- 
ci zasebnih turističnih sob.

Poročila, ki so jih skrbno 
pripravili tov. Čujež Stane, 
Gajšek Franjo, Vilendečič Dra
go, Rovišnjak Drago, Prah 
Ludvik, Halužan Anica, Ču- 
galj Zinka, Kene Martin, pred
vsem pa živahna razprava, so 
dokaz, da društvo aktivno de
luje v okviru svojih nalog. Ta
ko iz poročil kot iz razprave 
je bilo razvidno, da so glavni 
problemi predvsem povečanje 
števila gostov in nočitev ter s 
tem povečanje zdraviliškega 
turizma, komunalna ureditev, 
olepšava kraja, varstvo okolja, 
dokončanje stolpa na Janini, 
odnos do gosta, dosledno izva
janje sprejetega urbanističnega 
načrta, javni red in mir, prire
ditve, izleti za goste, obrato
valni čas trgovin in obrtnih de
lavnic, turistična vzgoja prebi
valstva in podobna vprašanja.

Slej ko prej ostane še odpr
to vprašanje stolpa na Janini,

neurejeno okolje okrog meha
nične delavnice, ki je v uprav
ljanju GOKOP Rogaška Slati
na, ureditev potoka Negonjšoi- 
ce in ostalo.

Glavni tajnik Celjskega tu
rističnega društva tov. prof. 
Zoran Vudler, ki se je občnega 
zbora udeležil kot delegat Celj
ske turistične zveze, je delova
nje društva v minuli mandatni 
dobi ocenil kot zadovoljivo, po 
njegovem mnenju spada Turi
stično društvo med najbolj ak
tivne na celjskem turističnem 
območju.

Po razrešnici dosedanjih or
ganov društva so bili izvoljeni 
novi:

— Čujež Stane za predsed
nika

— Dr. Istenič Milan za 
podpredsednika

— Kene Martin za tajnika
— Pobežin Marta za bla

gajnika
—^ Halužan Anica za pred

sednico nadzornega odbora

Tudi v bodoče naj bi dru
štvo delovalo preko svojih ko
misij. Na ta način je v aktivno 
delo društva pritegnjeno preko 
štirideset društvenih članov. 
Društvene komisije naj bi vo
dili novoizvoljeni člani uprav
nega odbora, in sicer:

— tov. Rovišnjak Drago — 
komisijo za ureditev in olepša
vo kraja,

— tov. Vilendečič Drago — 
komisijo za kulturno-zgodovin- 
ske spomenike, in spomenike 
NOB,

— tov. Gajšek Franjo — 
komisijo za zasebne turistične 
sobe,

— tov. Prah Ludvik — ko
misijo za izlete in rekreacijo,

— tov. dr. Jerkovič Doma- 
goj — komisijo za prireditve,

— tov. Križan Franc — ko
misijo za propagando,

— tov. Slivnik Štefka — 
komisijo za turistično in estet
sko vzgojo.

Martin Kene

Planinci iz Rogaške Slatine na Olimpu
Kar zajetna skupina planincev 

iz Rogaške Slatine se je odpra
vila tik pred prvomajskimi praz
niki na precej dolgo pot, da bi 
stopili na nam manj znano in 
zelo oddaljeno goro Olimp.

Prepotovati smo morali po 
dolžini celotno Jugoslavijo od 
Maribora do Gevgelije. Spotoma 
smo se na kratko ustavili tudi v 
Beogradu in Nišu in si mesti 
tudi ogledali. Preden pa smo 
prestopili državno mejo, smo si 
še ogledali arheološke izkopani
ne nekdanjega mesta Stobi v 
SR Makedoniji. Zlasti smo bili 
začudeni nad zelo dobro ohra
njenimi mozaiki in sledovi nek
danjih stavb, svetišč, kopališča 
ter antičnega teatra.

Kmalu smo opravili obmejne 
formalnosti in že smo bili v Gr
čiji, kjer nas je pozdravilo to
plo sonce s poletno vročino. Po 
nekaj časa vožnje smo prispeli v 
drugo največje mesto Grčije — 
SOLUN in si ga tudi ogledali. 
Med ogledom smo skoraj vsi 
najprej zavili na obalo Egejske
ga morja. Ogledali smo si še tu
di srbsko pokopališče, kjer so 
pokopani Srbi, ki so padli na

Solunski fronti v prvi svetovni 
vojni ter druge znamenitosti me
sta Soluna.

Drugi dan bivanja v Grčiji 
smo se zapeljali v dobrih 100

kilometrov oddaljeno Meteoro, 
kjer je bilo nekdaj naselje s 
prek 20 samostani. Sezidani so 
bili na težko dostopnih skalah, 
kjer so živeli samo menihi in je

bil vstop v samostan ženskam 
prepovedan. Ogledali smo si dva 
od teh samostanov. Najzanimi
vejše so bile prekrasne freske in

(Nadaljevanje na 8. strani)
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|priznanje|
} Družbenopolitična skupnost Šmarje pri Jelšah je v f 
f letošnjem letu izvajala vzgojo občanov na osnovi enot- i 
S nega programa iz obrambe in zaščite, ki ga je predpi- J 
i sal RSLO Ljubljana. f
S Opravljena je bila pomembna naloga saj je bilo J 
> na vzgoji prisotnih preko 10.000 občanov iz posamez- (
# nih KS. (
4 Pri izvedbi te pomembne naloge pa smo imeli f 
f zlasti problem z ustreznimi prostori, ki so bili pogoj, \ 
f da smo lahko ob istem času opravili vzgojo z večjim 5
5 številom občanov. S tem smo prihranili dragoceni čas, #
f izvedbo vzgoje pa smo znatno pocenili. f
) Pri izdelavi analize z zadovoljstvom ugotavljamo f 
f med drugim tudi, da smo pri vseh delovnih organiza- a 
S cijah in njihovih vodstvih naleteli na polno razumeva- 4 
4 nje pri zagotavljanju potrebnih prostorov, ki so, kot f 
f že rečeno, pogojevali uspešno izvedeno akcijo.
4 Informacijo o opravljeni vzgoji občanov je na pred- f
# zadnji seji obravnaval tudi Izvršni svet občinske skup- J
f ščine in ji dal pozitivno oceno. i
f Tudi vaša delovna organizacija je sodelovala pri \ 
\ izvedbi te akcije, zato kolektivu in vodstvu izrekamo J 
i zahvalo za sodelovanje. 4
f Načelnik i
f oddelka za ljudsko obrambo i
i inž. Alojz Šket 4

Kadrovske novice

Iz Delegatskega poročevalca

O BOJU PROTI 
ALKOHOLIZMU

V mesecu maju 1981 so skle
nili delovno razmerje v Zdravi
lišču naslednji delavci:

TOZD ZDRAVILIŠKA DE
JAVNOST

Datum sprejema — Dela in 
naloge

Zdravstvo
Jagodič Terezija, 18. 5. 1981, 

priprava min. kopeli, določen 
čas;

Slivnik Ružiča, 1. 5. 1981, 
zdravnik splošne prakse — pri
pravnik, nedoločen čas.

Hoteli
Lesjak Ivanka, 15. 5. 1981, 

pomoč pri pospravljanju sob, 
določen čas;

Plemenitaš Anton, 27. 5. 
1981, prenašanje prtijage, dolo
čen čas.

Restavracije
Checher Mateja, 27. 5. 1981, 

pomivanje posode, določen čas;
Kopše Marta, 15. 5. 1981, či

ščenje restavracij, določen čas;
Mikolič Nada, 1. 5. 1981, na

takarska opravila, nedoločen čas.

TOZD POLNILNICA
Belcer Helena, 5. 5. 1981, raz

kladanje in prebiranje steklenic, 
določen čas.

TOZD VZDRŽEVALNA DE
JAVNOST

Kos Nada, 4. 5. 1981, fizična 
dela v parku, določen čas;

Pavič Milan, 4. 5. 1981, vrt
narska opravila, določen čas.

Delovno razmerje je preneha
lo naslednjim delavcem:

Datum prenehanja — Dela in 
naloge

TOZD ZRAVILIŠKA DE
JAVNOST

Hoteli
Kovačič Zinki, 12. 5. 1981, 

pomoč pri pospravljanju, dolo
čen čas.

Restavracije
But Darinki, 25. 4. 1981, či

ščenje restavracij, ni opravila us
pešno poskusnega dela.

DSSS
Barič Magdi, 12. 5. 1981, po

možna knjigovodska opravila, 
sporazumno prenehalo delovno 
razmerje;

Črešnik Emici, 6. 5. 1981, 
knjigovodska opravila, strojno 
knjiženje.

Zakonsko zvezo je sklenila v 
TOZD Zdraviliška dejavnost 
Brence Marjana.

K. T.

Naj za uvod pojasnim, da so 
se za delegate treh skupnosti 
(skupnost socialnega varstva, 
skupnost otroškega varstva in 
skupnost socialnega skrbstva Slo
venije) začele strokovne službe 
v Ljubljani izdajati posebno gla
silo »Delegatski poročevalec«. 
Konec aprila je izšla 2. številka 
tega poročevalca. V njej je pre
cej stolpičev namenjenih poroči
lu o uresničevanju akcijskega 
programa boja proti alkoholi
zmu. Ker omenjeni poročevalec 
prejemajo le delegati teh treh 
skupnosti, menim, da bi proble
matika alkoholizma utegnila za
nimati še koga drugega, še po
sebej, ker je to dokument za se
jo skupščine. In morda je pro
blem aktualen — vsaj od časa 
do časa — tudi za naše razmere.

Zato bom na kratko povzela 
mnenja, dosedanja spoznanja in 
ugotovitve, ki jih navaja Dele
gatski poročevalec:

Že leta 1973 si je Skupščina 
SR Slovenije zastavila obsežen 
in zahteven program akcij z jas
no določenimi nalogami za ure
sničevanje boja proti alkoholi
zmu. Ugotovljeno je, da je alko
holizem najobsežnejša socialna 
bolezen. Pri tem ni prizadet le 
oboleli človek, posledice čuti vsa 
družba. Poleg tega, da je alko
holik bolnik, je to tudi gorje za 
njegovo družino — prizadeti so 
najbolj otroci. Pogosto so alko
holiki nesposobni za delo v naj
bolj produktivni dobi, to je med 
30. in 50. letom življenja. Ana
liza je pokazala, da je alkoholik 
v 1 letu odsoten z dela popreč
no kar 2 meseca.

Pri nas je alkoholizem razšir
jen med vsemi sloji prebivalcev, 
prav tako v vseh starostih; pre
cejšen odstotek alkoholikov so 
delovni invalidi. In kar je naj
bolj zaskrbljujoče: alkoholizem 
je razširjen tudi med mladino.

Akcije za zmanjševanje in pre
prečevanje alkoholizma, ki so bi
le izvedene doslej, so bile več
krat neusklajene, pa zato tudi le 
delno uspešne.

Temu problemu ne posvečajo 
dovolj prozornosti v delovnih or
ganizacijah. V nekaterih se sicer 
ukvarjajo s to problematiko, a 
je vsa stvar pogosto odvisna le 
od posameznega kadrovsko-soci- 
alnega delavca. V večini DO pa 
se želijo izogniti odgovornosti 
do te problematike s tem, da bi 
jo prenesle na zunanje ustanove.

Program iz leta 1973 je ak
tualen tudi danes. Čeprav v tem 
obdobju ni bil v celoti realizi
ran, še vedno ostajajo osnovne 
značilnosti: ker so osnovni pro- 
goji za življenje posameznika in 
družbe zagotovljeni v delovni or
ganizacij, ker svoje pravice in 
interese uresničujejo v krajevni 
skupnosti, v družbenopolitičnih 
organizacijah ipd., je prav zato 
na teh prodročjih največ možno
sti, da bi se hitreje odpravljali 
vzroki in posledice alkoholizma. 
Delovne organizadije, krajevne 
skupnosti in družbenopolitične 
organizacije morajo biti osnovni 
nosilci boja proti alkoholizmu. 
Vsekakor pa bi morala pri tem 
aktivneje sodelovati mladina.

VZPODBUDNO
PRIZNANJE

Skupina hvaležnih go
stov iz Maribora, Ljublja
ne in še mnogi (tako so 
se podpisali prod pis
mom) je pisala direktorju 
TOZD Zdraviliška dejav
nost:

Prihajamo že mnogo let 
zaporedoma k vam na 
zdravljenje. Stanovali smo 
že v vseh hotelih, največ
krat pa v Ljubljanskem 
domu. Pred 15 leti so bi
le še rezervacije v Roga
ški Slatini nesigume, se
daj pa se je zelo izbolj
šalo.

Radi prihajamo, ker 
nam pač rogaška voda do
bro koristi za naše zdrav
je — seveda še prosebno, 
ker nam v hotelu zna kdo 
prijazno odgovoriti na 
mnoga naša vprašanja o 
kuri z rogaško vodo.

Vaši hoteli so res lepo 
urejeni. Veliko se je spre
menilo na boljše. V Ljub
ljanskem domu smo zelo 
zadovoljni, zelo je čisto, 
tudi so prijazne in skrbne 
sobarice.

Mislimo, da skrbno go- 
sprodarite in izpolnjujete 
stabilizacijske ukrepe!

Želimo vam pri vaših 
prizadevanjih veliko us
peha!



Brez njihovega sodelovanja tega 
obsežnega problema ne bo mož
no rešiti.

V omenjenem poročilu so na
vedene tudi konkretne naloge in 
akcije na vseh področjih: gospo
darski ukrepi, ukrepi na področ
ju vzgoje in izobraževanja, na 
področju zdravstvenega varstva, 
socialnega skrbstva ter na po

dročju javne varnosti in pravo
sodja. Vseh je preveč, da bi jih 
tu naštevala, ker bi to bilo le 
prepisovanje.

Morda pa bi to poročilo koga 
podrobneje zanimalo, saj je vse
kakor ta problem dovolj razse- 
žen, da bi veljalo o njem raz
mišljati in tudi razpravljati.

KJ

Delavske 
športne igre
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Kot vsako leto, se tudi letos naši športniki udeležujejo 
občinskih delavskih športnih iger. Do konca meseca maja so 
se zvrstile naslednje discipline: šah, streljanje z zračno puško, 
namizni tenis, mali nogomet in cooperjev test (tek na 
2400 m).

Rezultati naših ekip so naslednji:

(dosežena mesta)
moški ženske

šah 3 3
streljanje 6 0
namizni tenis 0 0
mali nogomet 3 0
cooperjev test 26 udeležencev

V teh tekmovanjih smo dosegli 73 točk kar pomeni 
3—4 mesto. Tekmovanja se bodo nadaljevala skozi vse leto.

Poročilo o prometu jonuar-moj 
1981

postavka 1981 1981 1980
Ve izp. indeks 
plana 81:80

ZDRAVSTVO
zdravniški pregledi 11.909 12.100 13.380 98 89
kopeli 68.224 73.733 93
postopki 20.070 87.500 18.990 101 106
gastroskopija 388 334 325 116 119
EKG 519 667 716 78 72
parcial. kolonoskop.
in rektoskopija 50 84 51 60 98
rdntgen (št. ekspozic.) 4.286 4.210 4.801 102 89

HOTELI
nočitve skupaj 102.578 103.900 108.325 99 95
nočitve hotel Donat 29.032 28.100 28.122 103 103
nočitve hotel Boč 3.238 3.900 2.627 83 123
nočitve ost. hoteli 70.308 71.900 77.576 98 91
nočitve dom. gostov 67.490 67.700 77.175 100 87
od tega na združ str. 35.801 43.850 45.172 82 79
nočitve tujih gostov 35.088 36.200 31.150 97 113
od tega: Avstrija 21.264 20.443 104

Italija 5.306 4.609 115
Nemčija 7.198 5.369 134

1.320 729 181
število gostov skup. 9.831 9.908 99
štev. gost. h. Donat 3.284 3.294 100
štev. gost. h. Boč. 397 425 93
štev. gost. ost. hoteli 6.150 6.189 99
štev. domačih gostov 6.837 7.169 95
od tega na druž. str. 1.872 2.269 83
štev. tujih gostov 2.994 2,739 119
od tega: Avstrija 1.825 1.555 117

Italija 593 625 95
Nemčija 425 480 89
ostali 151 79 191

RESTAVRACIJE
iztržek hrane po
naročilu v din 4,096.189 3,378.995 121

POLNILNICA
polnitev min. vode
+ rinerji 12,309.546 12,085.000 12,816.993 102 96
prodaja min. vode
+ rinerji 12,148.325 12,085.000 12,609.065 101 96

Donat Mg 7,065.176 7,295.000 7,375.743 97 96
Tempel 5,052.843 4,790.000 5,202.779 105 97
rinerji 30.306 30.543 99

polnitev Trimvit 2,040.060 1,925.000 1,569.745 106 130
prodaja Trimvit 2,027.011 1,925.000 1,633.179 105 124
polnitev COs 751.067 830.591 90
od tega v cister. 61.220 109.630 56
prodaja CO2
(+ Kutina, Belinka) 1,304.614 1,440.000 1,306.421 91 100
od tega v cister. 604.340 590.570 102

SKLEPI
DISCIPLINSKE KOMISIJE

Disciplinska komisija je v ob
dobju drugega četrtletja zasedala 
3-krat in s pravnomočnimi od
ločbami izrekla kršiteljem de
lovnih obveznosti naslednje uk
repe:

Delavka Krivec Marija na op
ravljanju del in nalog natakar
ska opravila je kršila delovno 
obveznost, ker se dne 28. 2. 
1981 ni odzvala na delo v re
stavracijo Pošta, čeprav se je 
predhodno s tem razporedom 
strinjala. Ukrep — javni opo
min.

Delavec Posavec Srečko na 
opravljanju del in nalog hotelski 
vratar v poslovodstvu hoteli je 
huje kršil delovno obveznost s 
tem, da je nekajkrat prepozno 
prihajal na delo ter da je ne
opravičeno izostal z dela dne 20. 
2. ter 26. 2. 1981. Ukrep — 
javni opomin.

Delavec Slatinšek Drago na 
opravljanju del in nalog hotelski 
vratar v poslovodstvu hoteli je 
huje kršil delovno obveznost, 
ker ni nosil službene zaščitne 
obleke in ker ni pravočasno od
dajal prijavnih listin na postajo 
milice. Ukrep — javni opomin.

Delavec Colnarič Mirko na 
opravljanju del in nalog paleti- 
zer je kršil delovno obveznost, 
ker je iz neopravičenega vzroka 
19. 3. 1981 odklonil delo. Ukrep 
— javni opomin.

Delavec Kaponja Dubravko 
na opravljanju del in nalog nata-. 
kar v kegljišču Sonce je huje 
kršil delovno obveznost, ker je 
22. 4. 1981 predčasno zaprl ob
rat Kegljišče. Ukrep — preme
stitev na drugo, nižje delovno 
mesto za dobo treh mesecev.
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(Nadaljevanje s 4. strani)
dragi ročno izdelam predmeti, 
ki so služili predvsem nabožnim 
obredom, kot na primer: ročno 
pisane knjige, ročno izrezljani 
reliefi in sploh oprema, življe
nje ter delo v samostanu.

Komaj pa smo čakali dan, da 
se odpravimo na najvišji vrh 
Grčije — goro Olimp, kjer so 
imeli po grški mitologiji njihovi 
bogovi svoje domovanje. Zgodaj 
zjutraj smo krenili izpred hote
la, ki je bil tik ob Egejskem 
morju in hkrati ob vznožju 
Olimpa. Po nekaj kilometrih 
vožnje z avtobusom po lepi gor
ski cesti, smo nadaljevali pot 
peš. Gorska pot nas je vodila 
sprva po gozdovih in pašnikih. 
Čim višje pa smo se vzpenjali, 
tem kamnitejša je bila pokraji
na. Po nekaj urah hoje smo pri
šli do planinskega doma, ki pa 
je bil žal zaprt. Okrepčati smo 
se morali s svojimi zalogami iz 
nahrbtnika kar zunaj koče.

Po kratkem premoru smo na
daljevali pot proti vrhu. Višje 
ko smo se vzpenjali, bolj je bi
la pot zasnežena, pa tudi vreme 
se je iz trenutka v trenutek slab
šalo. Vrhovi so bili pokriti z go
sto meglo in tudi razgleda ni bi
lo, saj smo videli le nekaj me
trov pred sabo.

Po večurni naporni hoji smo 
končno stopili na najvišji vrh 
pogorja Olimpa in hkrati na naj- 
višji vrh Grčije — Mitikas z 
2.917 m višine. Na vrhu smo se 
zadržali le kratek čas, ker nas 
je v naslednjem hipu obsul pra
vi snežni vihar z močnim ve
trom.

Kljub naporni poti in ne naj
boljšemu vremenu, smo se za
dovoljni vračali v dolino, saj 
smo dosegli cilj našega potova
nja in osvojili tako želeni vrh 
Olimpa. Premočeni od dežja, iz
črpani od dolge poti, pa z no
tranjim zadovoljstvom smo pri
šli do našega avtobusa, ki nas je 
odpeljal do hotela.

Naslednji dan smo se poslovi
li od Olimpa in Grčije ter od
potovali v domovino. Do doma 
nas je še čakala dolga in napor
na pot z avtobusom in vlakom. 
Celo pot pa so nas spremljali 
spomini na lepa doživetja na 
tem potovanju.

Jože Lovrenčak

VRELCI — glasilo delavcev Zdravilišča 
Rogaška Slatina. Izdajajo ga delavski 
sveti vseh TOZD in SDS Zdravilišča. Iz
haja mesečno v nakladi 750 izvodov in 
ga prejemajo vsi člani delovne skupnosti 
brezplačno. Ureja ga uredniški odbor. 
Glavni in odgovorni urednik: Stane Cu- 
jež. Tisk in klišeji: ČGP Večer. Glasilo 
je oproščeno temeljnega davka od prometa 
proizvodov na osnovi mnenja republiškega 

sekretarja za informacije.

Križanka
VF!EL(:i 1 Planina 

južno od 
Skopja

Ribje
jajčece

Osje
gnezdo

Pol otc* 
v Egiptu

Mesto na 
Gorenj
skem

* Odstra
nitev
prebi-
valstva

Proda
jalna
časopisov
Črtkanje

Čudežni 
napoj 
zdravilo 
za vse

Steklena
omara

Kopališče

Kopru

Vulkan
na
Havajih
(Mauna)

Ogrditev
Josip
Jurčič
Slovnični
pojem

Tuj dvo
glasnik

Osebni
zaimek

Čaščenje
ikon

Nerazum
ljivost,
Kalnost

Mestece

Epatiji

Prebi-

grškega
polotoka

Sladkor
ček

Posmeh,
prikrito
norče
vanje

Mesto v 
severnem 
Epiru 
(loannina)

Karta
pri u taroku

Amper Švici
Homeijev
ep

Skopje

Podredni
veznik

*
Pevka
Bratuževa
Zidarske
klamfe

Naše ime
Auster-
litza

Največji
morski
sesalec

Žuželka, 
ki piči
Sladka
zelika

Skandi
navsko
moško
ime

Talij

Telička

Pazniki 
v starem 
Rimu

Otočje
blizu
Sicilije

Nedavno
umrli
estonski
šahist

Možicdj

Dušik
Reka v 
Italiji
Jadranski
otok

Pregelj

Dedalov 
sin v gr. 
mitologiji
Stroncij

Stopni
časti
slapovi

Otroška
zabava

Izvršni

ii

HUMOR
Savinjčan je zdrsnil v 

gorsko globel. Reševalci so 
klicali v globino: »Tu govori 
Rdeči križ, ... Govori vam 
Rdeči križ. Oglasite se!«

Po daljšem premoru se 
oglasi ponesrečeni iz globi
ne: »Kar odidite. Ne bom se 
včlanil Tudi prostovoljnega 
prispevka ne boste dobili od 
mene.«

Ona: »Dragi, ali so golobi 
res nerodne in neinteligent
ne ptice?«

On: »Da, golobica moja. 
Res je.«

»Pred dvema letoma je že
na zanosila na dopustu na 
morju. Lani v planinah. Ta
ko ne gre več dalje. Odslej 
bova Skupaj dopustovala«, 
je modroval Pepe v gostilni
ški družbi.

»No, kateri dogodek te 
najlepše spominja na letoš
njo smučarijo?«

»Ko so mi odstranili 
mavčno oblogo z noge.«

Učiteljica: »Peterček, kdaj 
prilete štorklje iz Afrike?« 
Peterček: »Nekako dva do 
tri mesece za tem, ko prične 
moja mamica nositi široke 
obleke.«

Mamlica: »Povej, Marjet
ka, kaj je bilo najbolj inte
resantno v kinu z očkor ?«

Marjetka: »Veš, še poseb
no takrat, ko je očku prima- 
zala klofuto neka ženska po
leg njega.«


